
 

Rada Gminy w Waśniowie 

Protokół nr X/2025 

z sesji Rady Gminy w Waśniowie  

odbytej w dniu 28 marca 2025r 

 

Posiedzenie odbyło się na Sali Konferencyjnej w Urzędzie Gminy w Waśniowie.  

Obrady rozpoczęto 28 marca 2025 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 11:51 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Patryk Adamski 

2. Mirosław Chamera 

3. Krzysztof Chojnacki 

4. Paulina Cichoń 

5. Janusz Jop 

6. Marek Kaczmarski 

7. Piotr Kwaśniak 

8. Dariusz Nowak 

9. Andrzej Ostatek 

10. Bożena Porępska 

11. Mariusz Sala 

12. Danuta Serwicka 

13. Krzysztof Surowiec 

14. Małgorzata Ślusarz 

15. Małgorzata Wzorek 

 

1. Otwarcie posiedzenia i sprawdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Chamera otworzył dziesiąte posiedzenie Rady Gminy, 

drugie tegoroczne. Przewodniczący poprosił o sprawdzenie quorum. 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne: 

OBECNY (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Danuta Serwicka, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNY (1) 

Krzysztof Surowiec 

 

 



 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący stwierdził, iż obrady w dniu dzisiejszym są prawomocne, ponieważ na 15 

Radnych udział w obradach bierze 14 Radnych. 

 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż zgodnie ze Statutem każdy z Radnych miał doręczony 

w odpowiednim czasie porządek obrad. Zapytał czy ktoś z Pań, Panów Radnych chciał zabrać głos  

w sprawie przyjęcia porządku obrad na dzień dzisiejszy? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący 

poddał porządek obrad pod głosowanie.  

1. Otwarcie posiedzenia i sprawdzenie quorum.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Przyjęcie porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami.  

6. Informacja Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Świętokrzyskiej na temat Lokalnej Strategii 

Rozwoju.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

VIII/65/2024 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 19 grudnia 2024r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2025 – 2028  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2025 

rok.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem lokalu 

użytkowego położonego w Waśniowie przy ul. Ostrowieckiej 12 na okres 10 lat oraz 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność gminy Waśniów na rzecz użytkownika wieczystego tej 

nieruchomości.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Waśniów w 2025r.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie dofinansowania doskonalenia 

zawodowego nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez 

Gminę Waśniów  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 

dla publicznych i niepublicznych podmiotów oświatowych na terenie Gminy Waśniów oraz 

trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 9 stycznia 2025r. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności stałych 

komisji Rady Gminy w Waśniowie i sprawozdania z pracy Rady Gminy w Waśniowie za 

rok 2024 



 

16. Przedstawienie rocznego sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 

2024 rok oraz przedstawienie potrzeb związanych z realizacją zadań na 2025 rok.  

17. Sprawy różne.  

18. Zakończenie obrad.  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Danuta Serwicka, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Surowiec 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie, 14 głosów za. 

 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż protokół był zwyczajowo wyłożony na godzinę przed 

rozpoczęciem Sesji, dodatkowo można było się z nim zapoznać w Sekretariacie obsługi Rady. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos w sprawie przyjęcia protokołu z poprzedniej 

sesji. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał protokół pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Danuta Serwicka, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Surowiec 

Protokół przyjęto jednogłośnie, 14 głosów za. 

 



 

Przewodniczący powitał na obradach Wójta Krzysztofa Gajewskiego, Skarbnik Bogumiłę 

Bugaj i Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Janinę Kamińską oraz koleżanki i 

kolegów radnych.  

 

5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami. 

Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Wójta 

Wójt Krzysztof Gajewski: Pozwólcie państwo, zaprezentuję najpierw w formie prezentacji a 

później dopowiem informacje:  

- odbyły się obchody Dnia Kobiet.  

- Konwent wójtów, burmistrzów, prezydentów: Na konwentach omawialiśmy sprawy, które bardzo 

mocno dotyczą spraw związanych z finansowaniem, z budżetami samorządów. Jak zwykle 

mówimy, że jest dość duże niedoszacowanie subwencji oświatowej do samorządów. Te mniejsze 

samorządy lub gminy, które nie wykonały zmiany sieci szkół, albo mają bardzo dużą sieć szkół  

i nie robili żadnych przekształceń mają bardzo, bardzo duże problemy. Dodatkowo 

niedoszacowanie służby zdrowia, ale również i inwestycje, o KPO i szeregu sprawach, które 

dotyczą samorządów. Mówiliśmy o operatorze związanym na ”Czyste powietrze”. Mamy wszyscy 

dużo wątpliwości w tej kwestii. Być może utworzymy na bazie powiatu może wiodącą jednostkę.  

- Posiedzenie Zarządu Związku Miast i Gmin Regionu Świętokrzyskiego. Obradowaliśmy  

i analizowaliśmy wszystkie materiały, które wpływają do nas w sensie opinii, między innymi 

zarządzania kryzysowego, ochrony ludności, również programów operacyjnych. Również 

ocenialiśmy tutaj tematykę związaną z propozycjami środków, które idą w kanalizację, czy  

w odnawialne źródła energii i kolejne programy, które wchodzą albo będą wdrażane przez program 

regionalny województwa świętokrzyskiego.  

- Posiedzenie Związku Miast i Gmin Regionu Świętokrzyskiego w Krzemionkach. Spotęgowałem 

sprawę, ponieważ wiemy, że pojawia się w mediach, prasie, na różnych forach, że Krzemionki 

mogą być zagrożone lub skreślone z listy UNESCO jako jedyne w świecie, tego typu kopalnia, jak 

i założenia tego typu kultury. Dzięki Staroście, pani Agnieszce Rogalińskiej i współudziale  

z panem Wojewodą zorganizowaliśmy posiedzenie na Krzemionkach. Było 80 wójtów, 

burmistrzów na 102 z całego województwa. Ja jako wiceszef Konwentu prowadziłem to całe 

spotkanie. Bardzo dużo mówiliśmy o ochronie ludności, czyli o tej nowelizacji ustawy "obrona  

i ochrona ludności" z takim bardzo mocnym podkreśleniem tego tematu, który bardzo mocno 

dominuje. Niemal każde spotkanie, bo na to będzie trzeba i szkolenie, i przygotowanie służb, 

szkolenie wszystkich samorządowców. Odnosiłem się również do zagadnień, które bolą, 

szczególnie planowanie przestrzenne: że bardzo małe ilości terenów przeznaczonych pod 

zabudowę, deklarowanych albo ustawowo przypisanych w układzie procentowym, bardzo jest to 

niekorzystne środowisko i stanowisko dla gmin, które powinno się otwierać na budownictwo 

jednorodzinne, nie utrudniać, a dawać możliwość ludziom, naszym mieszkańcom i mieszkańcom 

małych gmin. Moja propozycja również była taka, abyśmy stworzyli strefę zabudowy wyłączoną, 

bez żadnych wyłączeń, czy przekształceń kwalifikowanych gruntów, żeby była to strefa od dróg 

powiatowych, gminnych, dojazdowych do pól, tam, gdzie są strefy uzbrojone.  



 

- Prezydium Zarządu Wojewódzkiego Straży: opiniowaliśmy budżety na straże pożarne, ale 

również i na kierunki przyjmowania, współfinansowania zadań. Ta ustawa, która bardzo mocno 

nakłada obowiązek na PSP i OSP, chodzi o ochronę obrony ludności. mieliśmy szereg wątpliwości, 

szereg zapytań, na które ani Komendant Wojewódzki, ani goście, którzy byli, nie umieli albo 

jeszcze na tym etapie nie wiedzieli, jakie są finalne rozstrzygnięcia. Zaopiniowaliśmy negatywnie 

sposób podziału środków na zakup nowych pojazdów.  

- Narada w Komendzie Powiatowej PSP. Tak jak mówiłem, taką naradę mieliśmy ze wszystkimi 

burmistrzami i wszystkimi prezesami jednostek. 34 jednostki, które są na terenie powiatu 

ostrowieckiego 

- Narada u Starosty Powiatu Ostrowieckiego. Wszyscy wójtowie, burmistrzowie z Zarządem 

Powiatu, mówiliśmy o sprawach dotyczących ASF-u, zagrożeń, decyzji Sanepidu, związanych z 

tym zakresem szczepień. Również sprawy PFRON-u, pomocy, wsparcia dla osób 

niepełnosprawnych.  

- Podziękowanie Komendantowi Państwowej Straży Pożarnej. W Komendzie Wojewódzkiej 

odbyło się pożegnanie starszego nadbrygadiera pana Krzysztofa Cioska, który 5 lat sprawował 

funkcję Komendanta Wojewódzkiego.  

- Zebrania sprawozdawcze w Strażach Pożarnych: 

• Witosławice: zebrania oceniające poprzedni rok, ilość wyjazdów, zdarzenia, zawody. 

Drużyna młodzieżowa, zajęła na prawie 40 drużyn, 14 miejsce w województwie. To były 

pierwsze zawody tej drużyny 

• Momina: również podsumowanie. Jednostka, która ma inną funkcję, jako tak zwaną 

jednostkę zabezpieczającą tak zwany obwód Państwowej Straży Pożarnej. Muszę 

powiedzieć, że zarówno Witosławice, Waśniów wcześniej, a teraz i Momina doszła do tych 

elitarnych jednostek zabezpieczenia obwodu kompanii obwodowej Państwowej Straży 

Pożarnej.  

• Waśniów: tutaj również podobny charakter. Jednostka ma rozszerzoną też działalność, 

jeżeli chodzi o funkcje na wodzie, czyli musi mieć więcej ratowników, więcej motorowo-

wodnych uprawnień, ponieważ ta jednostka jest włączona do tego systemu, jak 

powiedziałem, ratownictwa również wodnego.  

- Kurs strażacki, 12 osób z terenu naszej gminy na 28. 2 miesiące szkolenie podstawowego. 

Frekwencja wynosiła 96% na zajęciach i potem nie mieli strażacy problemu z egzaminem 

końcowym,  

- Finał Wojewódzkiego konkursu plastycznego. Córka naszego komendanta gminnego zajęła 

bardzo wysokie miejsce w finale wojewódzkim w konkursie i dostała nagrodę wyróżnienie. Z 

naszego powiatu 3 osoby: z Janika, z Ćmielowa i od nas z Waśniowa.  

- Koncert pasyjny w wykonaniu zespołu Ad Rem, dzięki pani Staroście Powiatu Ostrowieckiego, 

mogliśmy w niedzielę posłuchać pieśni pasyjnych  

- Spotkanie z przedstawicielami Wód Polskich ze Starachowic. Omawialiśmy wszystkie cieki 

wodne, które, co i jak, jakie zadania, jakie pieniądze mogą być z tego tytułu przekazane na 

odtworzenie rowu z zasobów cieków wodnych, które są na terenie naszej gminy. Było wiele próśb 



 

i pytań. Jest 26 zapór wytworzonych przez bobry. Stworzono notatkę służbą ze spotkania, co należy 

najpierw robić.  

- Spotkanie w Banku Spółdzielczym. Podziękowaliśmy panu Jackowi Kosikowskiemu, 

dyrektorowi Banku i radzie Banku, panu Jankowi Jabłońskiemu z Kotarszyna, który jest 

przedstawicielem naszego banku w radzie nadzorczej, dlatego, że sporo środków pomocowych,  

w różnych kwotach trafiło do kół gospodyń wiejskich i do strażaków na wsparcie, różnych akcji, 

uroczystości wspierających ten ruch społeczny.  

- byliśmy z panem Przewodniczącym i panią Sekretarz na uroczystości zorganizowanej przez Koło 

Gospodyń Wiejskich "Słowianie",  

- spotkanie z sołtysami w Boleszynie w nowej świetlicy. Wcześniej przekazaliśmy salę 

gimnastyczną uczniom, żeby mogli już pracować na Sali. Na spotkaniu był obecny nowy dyrektor 

Nexery, pan Michał Zając, który przedstawił nam wszystkie założenia, plany związane z już 

istniejącą siecią internetową szerokopasmowego Internetu. 1700 gospodarstw może być już 

przyłączonych, a obecnie jest przyłączonych 692. 4 sołectwa nie mają w ogóle kablowego 

Internetu: Stryczowice, Momina ma w części szkoły i to, co przy szkole, ale resztę sołectwa nie 

ma, Worowice, Momina, Kotarszyn.  

Na spotkaniu był również obecny pan Wojciech Gajewski, szef KRUS-u ostrowieckiego, który 

mówił o różnych sprawach dotyczących chociażby bardzo pilnej sprawy, tak zwanej wdowiej renty, 

spraw ubezpieczeniowych.  

Podziękowaliśmy wszystkim sołtysom za zaangażowanie, za pracę, za tą bieżącą działalność, 

współpracę z samorządem. 11 marca wystosowaliśmy stosowne pisma do wszystkich sołtysów  

z podziękowaniem za ich służbę – Dzień Sołtysa 

- Narodowy Dzień Pamięci Żołnierzy Armii Krajowej – delegacje z Wójtem, panią Sekretarz  

i delegacjami odwiedziły groby 

- likwidacja barier architektonicznych dla budynku UG w Waśniowie. Łączna wartość: 

510 122,71zł. Dofinansowanie z PFRON-u. 

- Opieka wytchnieniowa, 24 480,00zł. Asystent osobisty 298 382,02zł. Podpisanie umowy na 

pierwsze zadanie, 2 osoby, 2 środowiska, które są objęte. Występowaliśmy o 4, otrzymaliśmy 2 i 

kolejna wartość prawie 300 tys. Dofinansowanie w 100%  

- Gospodarka odpadami, firma REMONDIS wygrała przetarg – 1 846 661,74zł brutto. Ustalaliśmy 

wszystkie zagadnienia, związane z nowym zadaniem, czyli tekstylia, obuwie i tak dalej, które są 

osobno jakby wyłączone jako kolejny gabaryt, który nie może być mieszany z innymi pozostałymi. 

Udało się uniknąć wymiany pojemników.  

- Remont kapliczek i krzyży przydrożnych. Łączna wartość: 326 850,00zł, dofinansowanie 

320 313,00zł. Wygrały 2 firmy. 3 figurki droższe wygrał pan kamieniarz z Szewny, drugi firma z 

Woli Jachowej. Nie ma młodszej figurki, jak 100 lat, a najstarsza jest 1607 roku. Figurki z 

miejscowości: Boleszyn, Boksyce, Czajęcice, Grzegorzowice, Momina, Strupice, Waśniów, 

Grzegorzowice, Witosławice, Prusinowice. 

- Oznaczenia Parku Narodowego.  

- Kaplica na Górze Witosławskiej. Konserwator zabytków odebrał inwestycje.  Gmina 

dofinansowała 250 tys., pozostałą kwotę 60 parę tys. było przekazane przez Nadleśnictwo Łagów. 



 

Zwracamy się z prośbą do Konserwatora, aby można było wymienić gont, który jest na ołtarzu 

polowym po prawej stronie kaplicy.  

- Remont drogi w Kraszkowie. Łączna wartość 1 382 633,65zł. Dofinansowanie ponad  

1 100 000zł. 13 było ofert. Wartość inwestycji szacunkowa była 1 400 000. Wartość 

najkorzystniejszej oferty 620 tys. Do końca lipca ma być ta inwestycja zrealizowana.  

- Modernizacja gospodarki odpadami - postęp prac. otrzymaliśmy ponad 2 mln wsparcia 

finansowego z Inwestycji Strategicznych. Jestem niesamowicie zadowolony, bo te pomieszczenia 

będziemy mieli również na segregację odpadów, ale również możemy tam mieć cały sprzęt i mienie 

komunalne, które mamy od agregatów, będziemy musieli mieć beczkowóz na rozwożenie wody 

pitnej. Zobaczymy, czy to samochód, czy będzie to naczepa, przyczepa do istniejącego któregoś 

samochodu gaśniczego, zobaczymy, ale to ustawa nakreśla nam obowiązek. Być może dostaniemy 

w prezencie taki zakup przekazywany do wszystkich jednostek samorządowych albo do zakładów 

komunalnych. Zobaczymy, jak to będzie wyglądać, bo podobno będzie finansowanie z tego 

systemu odpisu na system zarządzania kryzysowego. 

- Hala sportowa w Boleszynie. Tak jak mówiłem, nominacja, modernizacja roku. Jesteśmy w finale 

krajowym. Rozbudowa budynku szkoły podstawowej. Obiekt hali sportowej z zapleczem  

i pomieszczeniami przeznaczonymi na świetlicę 

- budowa świetlicy w miejscowości Sarnia Zwola. Wartość zadania 2370 000,00zł Postęp prac  

- rozstrzygnięcie konkursu na rehabilitację dla mieszkańców. 

- prawie 700 wniosków przyjęliśmy na akcyzę paliwową.  

- Związek Gmin Gór Świętokrzyskich otrzymał 17 mln 170 tys. dofinansowania na magazyny 

energii przez Związek Gmin Gór Świętokrzyskich.  Popatrzcie, ile rzeczy udało się zrobić dzięki 

tym pieniądzom w gminie, w naszym związku, w ogóle w stowarzyszeniach i w ogóle. Dostaliśmy 

jako jeden z pięciu, bo wniosków było o wiele, wiele więcej. Dostaliśmy tą kwotę i Bieliny, Górno, 

Łączna, Masłów, Pawłów oraz Waśniów, mamy 566, myślę, że będzie około 600 magazynów 

energii, które trafi na nasze gminy. Średnio to będzie około 80-90 magazynów energii 

- oświetlenie, które przepięknie wykonaliśmy, zrobili w ramach Rozświetlamy Polskę. 

Skalibrowane to jest wszystko, świecimy już do godziny 24:00. Mówiliśmy z sołtysami, że jeżeli 

gdzieś coś tam się nie zgrywa, to bardzo prosimy o telefony. Na razie nie mamy takich informacji. 

Wymieniliśmy 36 liczników tam, gdzie szwankowała ta instalacja, 

- mamy kolejny temat, który będziemy wchodzić pewnie w kolejne instalacje fotowoltaiczne dla 

chętnych, ale również te magazyny energii. Przyjmujemy wnioski na tak zwaną listę rezerwową. 

Dlaczego? Bo gdyby któraś gmina nie zrealizowała tego zadania, to musimy mieć asa w rękawie, 

żeby można było tą kwotę pełną wykorzystać.  

To tyle informacji, proszę państwa, z tych telewizyjnych, może tak powiem.  

- jest z nami pan Piotr Sadłocha z Lokalnej Grupy Działania. Gratulowaliśmy mu, bo pełni tą 

funkcję nie tylko tu, ale jest reprezentantem wszystkich stowarzyszeń, przedstawicielem w Polsce 

i nie tylko. Reprezentuje nasz kraj również na forum europejskim, ale również dostaliśmy 

informację, że w wyniku przeprowadzonej oceny naszego wniosku, który był składany do LGD-u, 

dostaliśmy kwotę wsparcia operacji na tworzenie zespołu w Witosławicach, kwotę 350 tys., 



 

dostaliśmy informację dzisiaj rano. Dziękuję i myślę, że jest to kolejna kwota, która wzmacnia, że 

tak powiem, czy daje nam możliwości tutaj te inwestycyjne.  

- radni otrzymają informację, że od 3 do 13 kwietnia będzie rzut szczepionki przeciwko 

wściekliźnie na obszarach leśnych i nie tylko.  

- przekazaliśmy również do procedury porównania cenowego, będziemy 6 przystanków robić, tam, 

gdzie są one najgorsze lub ewentualnie, gdzie te potrzeby są najbardziej pilne, potrzebne. 

Wypadałoby, tych przystanków jest jeszcze do zrobienia tam chyba 14. W tym roku zrobimy 6, bo 

taką mamy kwotę.  

- zajmowaliśmy się tematyką Związku Gmin Gór Świętokrzyskich, to właśnie tymi tematami, 

gdzie robimy koncepcje i robimy strategię dla Związku Gmin Gór Świętokrzyskich. Dlaczego to 

robimy i będziemy robić strategię dla Gminy Waśniów? Ponieważ plan przestrzenny, ogólny, 

wymaga, od nas założeń, które w strategii przyjmiemy, to wtedy możemy rozszerzyć te strefy 

zabudowy i to o to nam chodzi. To samo robimy w Związku Gmin Gór Świętokrzyskich, że te 11 

gmin przyjmujemy wspólnie po to, żeby sięgać po kolejne pieniądze z programu operacyjnego. 

Musimy pokazać tutaj spójność działania związku na gminach, które łączą te rzeczy wspólnie  

i wspólnie, nie walczymy z sobą, ale razem jako gminy występujemy komplementarnie. Dlatego 

przez Związek po raz kolejny będziemy składać kolejne projekty i kolejne rzeczy, bo to się udaje 

nam bardzo mocno wykorzystać.  

- Co będzie z azbestem? Jak to wygląda z utylizacją azbestu? Otrzymaliśmy pismo od prezesa 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska byliśmy tam również u pana prezesa. Czekają na 

odpowiedź, kiedy i czy Narodowy Fundusz będzie wspierał utylizację właśnie azbestu? 

Prawdopodobnie będzie to się odbywać i te informacje mają trafić do około połowy kwietnia, więc 

będziemy wiedzieć. My do funduszu napisaliśmy pismo, że dzisiaj na składowanych miejscach  

u mieszkańców mamy tego materiału niebezpiecznego 1200 ton.  

Nie mamy odpowiedzi jeszcze na temat ponadgabarytowych opon, natomiast to, co my robiliśmy 

i zrobiliśmy folie nie folie, worki, to tamto i po nawozach, i materiały po opryskach, to wszystko 

zostało już jakby załatwione, natomiast opony ponadgabarytowe, eternit i też nie wiemy, bo będzie 

to działanie 1.4.1, czyli będzie to dotyczyć gospodarstw. Te, które dostawały lub otrzymywały  

w pierwszej turze to współfinansowanie na pokrycia dachowe.  

- o planie ogólnym mówiłem, że będziemy robić wszystko, łącznie z tym, że będziemy próbowali 

robić strategię w trybie bardzo szybkim, aby wnioski ze strategii i te, które mamy w aktualnym 

dzisiaj, również założeniach do planu przestrzennego, przenieść na plan ogólny. I to jest chyba 

jedyna droga, jedyna droga, żebyśmy powiększyli te strefy, bo dzisiaj, gdybyśmy robili zmianę 

szczegółową planu, nie zdążymy, bo dzisiaj RDOŚ aż do 9 miesięcy wydaje opinię,  

- wróciła firma na wykonanie zbiornika wodnego na Waśniowie.  

- nie wiemy, co będzie, proszę państwa, dalej z wnioskami z tak zwanego operatora na „Czyste 

Powietrze”. Na pewno „Czyste Powietrze” będzie uruchomione też, gdyby były te pytania. Została 

jakby kwota dochodowa zmniejszona, czyli będzie większa grupa osób objęta procesem składania 

wniosków, natomiast my będziemy na pewno przyjmować wnioski. Z informacji, jaką mam, to 

tylko 10 gmin z województwa na razie wstępnie wyraziło. 



 

- będziemy mieli podsumowanie też ze Starostą, jeżeli chodzi o drogi. W tym minionym roku 

wykonanych dróg jest prawie 8 km, ze Starostwa 12 mln pompowane tych środków. Środki 

zewnętrzne to prawie 8,5 mln, a na drogach gminnych mamy zrobione 8 km 200 tych wszystkich 

odcinków i dróg na ogólną kwotę 8 mln 300, dofinansowania z zewnątrz mamy prawie 6,5 mln.  

- w pierwszej edycji tego złożyliśmy wnioski do programu operacyjnego na wymianę wodociągów, 

czyli to, co nam zostało na wymianę tych wodociągów metalowych, rurowych i ten, który jest  

w Kowalkowicach, złożyliśmy wniosek na kwotę tam prawie 8 mln 800. Przyznane mamy  

z Urzędu Marszałkowskiego kwotę prawie 7 mln, ale jesteśmy na drugim miejscu na liście 

rezerwowej, ponieważ 4 gminy tylko zostały zakwalifikowane.  

- Na razie nie wiemy dzisiaj jak będzie z oczyszczalniami przydomowymi, mamy złożony projekt 

na 161. Na razie nie ma w tej kwestii rozstrzygnięcia, natomiast będziemy się dalej ubiegać. Ta 

druga transza, czy druga tura prawdopodobnie będzie na przełomie maja i czerwca,  

Przewodniczący podziękował Wójtowi za sprawozdanie o wydarzeniach od sesji do dnia 

dzisiejszego oraz powitał na obradach Dyrektora Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Świętokrzyskiej, 

pana Piotra Sadłochę.  

 

6. Informacja Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Świętokrzyskiej na temat Lokalnej Strategii 

Rozwoju 

Dyrektor Biura Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Świętokrzyskiej Piotr Sadłocha: Serdecznie 

dziękuję, że jak co roku mogę przyjechać do państwa i powiedzieć, co robimy, co robiliśmy, co 

będziemy robili w najbliższym czasie.  

Na początku tego roku mieliśmy pierwszy ogłoszony konkurs w ramach Lokalnej Strategii 

Rozwoju na lata 2021-2027. W tym konkursie Gmina Waśniów złożyła wniosek na stworzenie 

takiej strefy rekreacji przy świetlicy wiejskiej w Witosławicach. Właściwie to nie tyle gmina, co 

Ochotnicza Straż Pożarna, bo mamy lepsze warunki finansowania dla stowarzyszeń niż dla gmin. 

Stowarzyszenia mają 100% finansowania od kwoty brutto, gminy mają 75% od kwoty netto. Tak 

że zdają sobie państwo sprawę, że to jest koło 30 paru % więcej dofinansowania wtedy. To był 

pierwszy konkurs. W tym roku będziemy mieli jeszcze 1 konkurs zrobiony, w tym albo na początku 

przyszłego roku, na infrastrukturę publiczną. Gmina Waśniów w naszym budżecie ma do 

dyspozycji według bieżącego kursu euro, mam nadzieję, że nie spadnie on, około 633 tys. zł. Mam 

nadzieję, bo jak tworzyliśmy strategię to było to 720 tys. zł. Niestety ten kurs euro tak poleciał na 

łeb na szyję, że w złotówkach te dofinansowanie będzie mniejsze. Będziemy mieli też taki konkurs, 

już właściwie Urząd Marszałkowski rozpatruje wniosek. To będą proste dotacje dla organizacji 

pozarządowych, które pracują, współpracują z dziećmi i młodzieżą. Tu jesteśmy nastawieni bardzo 

na wspieranie młodzieżowych drużyn pożarniczych, a wiem, że między innymi w Witosławicach 

bardzo sprawnie taka drużyna działa, więc mam nadzieję, że i tutaj organizacje z państwa gminy 

będą korzystać. To są rzeczy, które mamy zaplanowane, jeżeli chodzi o finansowanie na ten rok, 

czyli jeden duży konkurs na inwestycje w infrastrukturę publiczną. I drugi konkurs na takie małe 

projekty dla młodzieży.  

Zajmujemy się też trochę innymi rzeczami, wyszliśmy poza granice Polski. Mam przyjemność 

kierowania Europejską Siecią Lokalnych Grup Działania i bardzo państwa będę prosił o wsparcie 



 

nas. W poniedziałek uruchamiamy petycję, którą kierujemy do 3 komisarzy. To znaczy do 

komisarza Hansena, odpowiedzialnego za rolnictwo i żywność, do komisarza Serafina 

odpowiedzialnego za budżet Unii Europejskiej i do komisarza Fitta, odpowiedzialnego za politykę 

spójności. Proszę państwa, generalnie chodzi o to, że rozpoczęły się prace nad budżetem Unii po 

'27 roku, tak że my jesteśmy w '25, a tam już zaczynają pracę po '27 roku. Wszyscy wiemy, że Unia 

będzie teraz kładła duży nacisk na obronność. Będą cięcia we wszystkich innych sferach 

dotychczasowej aktywności Unii Europejskiej. Dla przykładu, w polityce rolnej, 30% budżetu Unii 

to była polityka rolna, 30% budżetu Unii to była polityka spójności. Te pieniądze, które gmina 

dostanie na tą infrastrukturę, o której dzisiaj mówiłem, to była polityka rolna. Pan Wójt mówił 

wcześniej między innymi o pieniądzach na magazyny energii. To są pieniądze z polityki spójności. 

Szacuje się, że budżety Unii w tych dwóch politykach spadną z 30 do 20%. To jest cięcie o 1/3, to 

jest bardzo duże cięcie. Mamy obawy jako Lokalne Grupy Działania, że niestety ośrodki miejskie, 

aglomeracyjne regiony mają większą siłę przebicia i może się to skończyć ze stratą dla 

mieszkańców obszarów wiejskich na inwestycje na obszarach wiejskich. A wieś to nie tylko 

rolnicy, mieszkańcom wsi tak samo należy się dostęp do usług publicznych, tak samo należy się 

dostęp do wody, Internetu, kanalizacji, dróg, transportu publicznego, żeby można było dojechać do 

najbliższego miasta, do lekarza, do szkoły, do pracy. Uruchamiamy w poniedziałek petycję do tych 

3 komisarzy, żeby pamiętano, że też należy finansować inwestycje na obszarach wiejskich. My 

linki do tych petycji będziemy w poniedziałek rozsyłać, tutaj pana wójta bardzo będę prosił, aby 

tak zmobilizować mieszkańców, urzędników, aby podpisali tą petycję. Generalnie w Unii jest taka 

zasada, reguła, że jak w całej Unii zbierze się pod petycją 1 mln podpisów, to komisja zajmuje się 

problemem. 1 mln podpisów to jest średnio 400 podpisów na każdą Lokalną Grupę Działania  

w Europie, więc to jest około kilkudziesięciu podpisów na gminę w naszej Lokalnej Grupie 

Działania, dlatego to jest dla nas bardzo, bardzo ważne. Podstawowe reguły, zasady, jak będzie 

budżet po '27 roku, to mają zostać stworzone do końca czerwca, więc my tak naprawdę mamy czas 

na zebranie tego 1 mln podpisów do końca maja, żeby przedstawić tą petycję do komisarza, więc 

ja mam nadzieję, że nam się to uda. Mam nadzieję, że nam się uda zwrócić uwagę na problemy 

mieszkańców obszarów wiejskich. Niestety nie wszyscy jesteśmy rolnikami. Większość 

mieszkańców obszarów wiejskich nie jest rolnikami, to jest 95%. My nie możemy wyjechać  

z traktorami i zablokować ulic, więc wymyśliliśmy ten sposób, żeby zwrócić uwagę na problemy 

mieszkańców obszarów wiejskich, żeby Unia zaczęła przeznaczać więcej środków na inwestycje 

na obszarach wiejskich, nie tylko na inwestycje w dużych miastach. Pan Wójt tutaj bardzo fajnie 

mówił, że jest 17 mln na te magazyny, ale proszę zobaczyć, jakie są warunki w polityce spójności. 

Żeby gminy wiejskie mogły aplikować o tego typu środki, to muszą się łączyć. Bez tego 

samodzielnie gmina wiejska najczęściej nie spełnia kryteriów dostępu, bo polityka spójności do tej 

pory była ustawiona tak, że przede wszystkim korzystały z tego duże miasta. Obszary wiejskie 

musiały tam jakoś kombinować, bo były warunki na przykład tego, ile ma być odbiorców danych 

usług, więc najczęściej pojedyncza, jedna gmina nie mogła aplikować o środki, musiały się jakoś 

łączyć. Ja pamiętam, że kiedyś powstawał pomysł aglomeracji kieleckiej, to praktycznie wszystkie 

gminy, nawet odległe od powiatu kieleckiego w to wchodziły, bo inaczej się nie dało spełnić 

warunków, a nadal mamy wsie, gdzie nie ma kanalizacji. Jest ten problem, gdzie, gdzie autobus 



 

nie dojeżdża, gdzie drogi są w kiepskim stanie. Tak że ja tyle ze swojej strony, przepraszam, że 

trochę przedłużyłem, ale ja wiem, że to jest bardzo ważny temat dla nas. Praktycznie co 2 tygodnie 

jestem w Brukseli, rozmawiam na tego typu tematy, bo wiemy, że bez tego możemy naprawdę 

obudzić się po '27 roku z ręką w pewnym pojemniku i bez pieniędzy na rozwój obszarów wiejskich. 

Dziękuję państwu. Jeżeli mają państwo jakieś pytania, to bardzo proszę.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś z pań i panów radnych chciał zabrać głos? Zgłosił się wójt. 

Wójt Krzysztof Gajewski: Od samego początku jesteśmy w LGD-dzie w Łagowie. Zaczynało 

się to bardzo trudno i ciężko było, bo to były nowe twory, nowe stworzenie, ale teraz przyznam 

szczerze, że tą formą chciałem, Piotrze, ci podziękować za taką rzeczywiście partnerskie 

rozwiązywanie tych wszystkich spraw, że w tego typu gremiach różne są sytuacje, natomiast tutaj 

u nas, to, co mówimy, każdy wie, jakie ma pieniądze, na co może liczyć, jak to możemy zrobić, że 

te pieniądze zostają, nie są gdzieś tam przenoszone do innych gmin albo w jednej gminie się robi 

dwa razy więcej, a w tej o dwa razy mniej. I za to chciałem podziękować, że mamy taką 

przejrzystość i takie partnerstwo. Mamy w LGD-dzie panią Sekretarz, która, współpracuje na 

bieżąco, jest pan Sylwek Grąkowski, który jest w tej Radzie Programowej, czyli mamy tam takie 

mocne też reprezentacje. Ja jestem, uczestniczę też w tych wszystkich spotkaniach, które są bardzo 

istotne, ważne i przyznam szczerze, że jest taka szczerość wszystkich tych gmin, które wchodzą, 

które takie słowa wypowiadają, że wiemy, robimy wspólnie, zabiegamy o to wszystko razem  

i mówię, że pan Dyrektor ma takie przełożenie również i tak jak mówił tutaj o pewnych kwestiach, 

które trzeba przyjmować, które trzeba wyprzedzać, żebyśmy nie zostali znowu gdzieś tam w tyle, 

albo żeby nam ktoś... pozbawił nas alokacji środków na te, czy inne działania, to dobrze, że takie 

formy działania są wspólne. Za te działania, za tą formę pracy, Piotr, szczerze ci dziękuję, bo jest 

to ogromne wyzwanie. Powiem szczerze, że dla nas to jest zaszczyt, że akurat z takiego terenu,  

z takiej grupy działania, jaką jest Łagów, mamy przedstawiciela na forum krajowym i europejskim 

i to jest to jest dla nas również takie pozytywne, bo możemy te wszystkie informacje, które są, 

które tutaj się wytwarzają, możemy na twoje ręce i razem możemy to w jakiś sposób tam mocno 

adresować i to za to ci dziękuję, bo rzeczywiście brakowało tak u nas takich działań wcześniej, 

nawet to, co w pewien czas próbowaliśmy robić w Urzędzie Marszałkowskim, żeby te pieniądze  

z RPO trafiały również na obszary wiejskie, żeby ten potencjał był większy, a nie zabierany, że tak 

powiem, i adresowany zupełnie wtedy przez określoną grupę osób, a nie było tej przejrzystości.  

I dlatego myślę, że to jest bardzo ważne i istotne. To, co powiedziałeś i panie przewodniczący, 

myślę, że będę wyrazicielem nas wszystkich, że kieruję te podziękowania naprawdę za taką pracę, 

jaką Piotr wykonujesz. Bardzo ci dziękuję.  

Dyrektor Biura Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Świętokrzyskiej Piotr Sadłocha: Panie Wójcie, 

ja również dziękuję za współpracę. Dziękuję państwu za udział dzisiejszego spotkania i oczywiście 

zapraszam do kontaktu. Dziękuję państwu, do widzenia.  

Przewodniczący podziękował i ogłosił 15 minut przerwy. 

Obrady wznowiono po przewie 

 



 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

VIII/65/2024 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 19 grudnia 2024r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2025 – 2028 

Przewodniczący wyjaśnił, iż temat był szczegółowo omawiany na komisjach tematycznych  

i udzielił głosu pani Skarbnik.  

Skarbnik Bogumiła Bugaj: Omawialiśmy materiały na komisji, niemniej jednak króciutko 

tylko przypomnę, że przede wszystkim zmiany w budżecie spowodowane są tym, że  

w październiku 2024 roku zmieniła się ustawa o dochodach jednostek samorządu terytorialnego  

i zmieniły się zasady naliczania subwencji i udziałów w PIT dla gmin. W związku z powyższym, 

dokonano zmian klasyfikacji budżetowej, ponieważ w subwencji ogólnej mieści się subwencja 

wyrównawcza i subwencja oświatowa. One się teraz nazywają po zmianie dochodów jako potrzeby 

finansowe. Między innymi są to właśnie te dwa rodzaje tych potrzeb finansowych i również 

zmieniła się klasyfikacja na rezerwa, uzupełnienie dochodów gmin dla jednostek budżetowych  

i gmin. Jest to kwota 15 mln zł, więc takie zmiany zostały dokonane. Ponadto dostaliśmy 114 tys. 

i 2 zł też subwencji na uzupełnienie dochodów gmin, jest to na uzupełnienie podwyżek dla 

nauczycieli, które są planowane w oświacie od 1 stycznia w wysokości 5%. I to jest uzupełnienie 

0,9%, ponieważ 4,1% było na etapie planowania budżetu, a więc już w założeniach do budżetu na 

2025 rok, a teraz po prostu taka kwota została dołożona.  

WPF zmieniamy, dlatego że, wprowadzamy 1 mln 200 tys. wolnych środków i to wprowadzamy 

przede wszystkim na wydatki bieżące poprzez zapewnienie finansowania zaopatrzenia w wodę, 

drogi, remonty cząstkowe dróg. Obecnie też już są złożone oferty, więc te pieniądze są potrzebne 

na gospodarkę komunalną, oświatę, oświetlenia uliczne, świetlice, administrację publiczną, to tak 

jak w uzasadnieniu państwo mają i również w załączniku nr 2. Poza tym, wprowadzamy nowe 

zadanie, to jest przygotowanie dokumentacyjne w zakresie termomodernizacji szkoły w Nowym 

Skoszynie. Będziemy przygotowywać tą szkołę do termomodernizacji, a więc złożenie wniosków 

i po prostu studium wykonalności. I to jest kwota 65 tys. zł. I to są, proszę państwa, wszystkie 

zmiany. Uprzejmie proszę o przyjęcie przedłożonych uchwał.  

Przewodniczący podziękował, zapytał czy ktoś z pań i panów radnych chciałby zabrać głos? 

Zgłosił się wójt. 

Wójt Krzysztof Gajewski: Szkoła w Nowym Skoszynie to jest zabytek. Jest, bym powiedział, 

duża szansa, że środki na ten obiekt są zalokowane i jest szansa duża, żeby te pieniądze po prostu 

pozyskać. Dlatego tutaj robimy wszystkie możliwe, aspekty, żeby wszystkie obiekty, wszystkie 

szkoły były tak naprawdę zrobione już wykorzystując te środki zewnętrzne.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący 

poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr VIII/65/2024 Rady 

Gminy w Waśniowie z dnia 19 grudnia 2024r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Waśniów na lata 2025 – 2028 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 



 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Danuta Serwicka, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Surowiec 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 14 głosów za.  

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 

2025 rok. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż uchwała jest tożsama z poprzednią. Zapytał czy ktoś z pań i panów 

radnych chciał zabrać głos? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2025 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Danuta Serwicka, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Surowiec 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 14 głosów za. 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem 

lokalu użytkowego położonego w Waśniowie przy ul. Ostrowieckiej 12 na okres 10 lat 

oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu 

Przewodniczący wyjaśnił, iż ten projekt uchwały szczegółowo omawiali na komisjach 

tematycznych. Dotyczy tego, iż pod tym adresem znajduje się serwerownia usług 

telekomunikacyjnych. Ona tam jest od X czasu. Jest to niezbędne do funkcjonowania na terenie 

gminy usług telekomunikacyjnych. Przewodniczący zapytał czy ktoś z pań i panów radnych chciał 



 

zabrać głos? Nie widzę zgłaszających się. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt 

uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem lokalu 

użytkowego położonego w Waśniowie przy ul. Ostrowieckiej 12 na okres 10 lat oraz odstąpienie 

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Danuta Serwicka, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Surowiec 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 14 głosów za. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność gminy Waśniów na rzecz 

użytkownika wieczystego tej nieruchomości. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż ten projekt uchwały omawiali szczegółowo na Komisjach 

tematycznych. Chodzi o ustawę regulującą dzierżawę wieczystą na zamianę na własność. To jest 

zgodnie z ustawą wyższej rangi. Obywatele posiadający użytkowanie wieczyste mają prawo 

pierwokupu. Jest to procedura, do której każdy z tych właścicieli na terenie całego kraju mógł się 

zgłosić i uruchomić tę procedurę, na terenie naszej gminy był właśnie taki przypadek. Procedura 

została uruchomiona i zgodnie z przepisami, na zasadzie wyceny rzeczoznawcy, taką 

nieruchomość w wielkości 17 arów została przeznaczona do uregulowania.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś z pań i panów radnych chciał zabrać głos? Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność gminy Waśniów na rzecz użytkownika wieczystego tej nieruchomości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Danuta Serwicka, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 



 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Surowiec 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 14 głosów za. 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Waśniów w 2025r. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż ten program, corocznie są obligowani, aby go przyjąć. Dotyczy to 

opieki nad bezdomnymi zwierzętami. To są niemałe pieniądze, niemniej jednak mają odgórny 

obowiązek taki program posiadać i takimi zwierzętami się zajmować. Zapytał czy ktoś chciał 

zabrać głos. Zgłosił się wójt.  

Wójt Krzysztof Gajewski: Tak jak mówimy, materiał został rozesłany i uzgodniony ze 

wszystkimi instytucjami, które zgodnie z prawem wymagane są opinie i stwierdzenia, że tak 

powiem, zapisane w tym gminnym programie. Ubolewa ten cały system w nie tylko u nas, ale  

w kraju. Gdybyśmy mieli problem czipowania rozwinięty i rozwiązany, wtedy mielibyśmy sprawę 

chyba bardziej przejrzystą, jasną i wiedzielibyśmy. Była to dyskusja również na komisjach, czyje 

to jest zwierzę, kto odpowiada, jaka formuła jest. A tak po prostu widzimy, jakie ponosimy koszty 

w związku z odławianiem i w związku z problemem, jaki się pojawia. Ten proceder pojawia się 

najbardziej, nie dlatego, że komuś ten czworonóg gdzieś uciekł czy zawieruszył, tylko w okresie 

szczególnie letnim. Najwięcej wtedy jest porzucanych, wyrzucanych zwierząt i wtedy niestety robi 

się nam kumulacja. Za Związku Gmin Regionu Świętokrzyskiego, mówimy, żeby ten proces 

zahamować i był mierzalny i rozliczany w jakikolwiek sposób, żeby była ustawa normująca, że 

każdy, który posiada psa czy kota, powinien mieć ten system rejestrowy. Wtedy wiemy, nie 

wyrzuca, nie pozbywa się go, prawda? A tak mamy po prostu tych spraw dość dużo i widać, że 

przeznaczamy pieniądze w programie na sterylizację zarówno zwierząt, po to, żeby się nie 

rozmnażały ponad stan i żeby potem nie było problemu właśnie, to lepiej zapobiegać niż później 

ponosić koszty, ale tak jak powiedziałem, nie jest to również też jednoznaczne z tym, że ludzie są 

na tyle odpowiedzialni, aby te sztuki zwierząt u siebie, utrzymywać i do końca za nie odpowiadać. 

Dlatego też nie mówiłem o tym, ale macie państwo harmonogram szczepień ochronnych dla psów, 

który został również przygotowany. On jest również połączony od miejscowości, które już się 

zaczęły, skończą się do miesiąca maja. Ważny proces, przeciwdziałania nie tylko tej zbiorowej 

odpowiedzialności przeciwko wściekliźnie, ale również tej indywidualnej, gdzie na każdym ciąży 

obowiązek, aby takie zwierzę było zaszczepione. Myślę, że ten program na ile mogliśmy go tutaj 

stworzyć po uzgodnieniach wszystkich, został po prostu przyjęty przez wszystkie instytucje 

opiniujące pozytywnie. Bardzo proszę o przyjęcie tej uchwały. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Ja może jeszcze dodam, że na terenie Gminy Waśniów 

zakładem weterynaryjnym upoważnionym do działań w zakresie tego programu jest Gabinet 

Weterynaryjny o nazwie "BARY", znajdujący się pod adresem Waśniów, Strupice 6. Jeśli chodzi o 



 

zgłaszanie do urzędu gminy w godzinach pracy to jest telefon kierunkowy 412646026, wewnętrzny 

49. Jeśli chodzi o zgłoszenia po godzinach urzędowania 512 988 719, jest to zawarte, informacje 

wszystkie w omawianym gminnym programie opieki. Ten gminny program opieki będzie 

wywieszony na stronie BIP urzędu gminy. Każdy do tego będzie miał wgląd.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś z pań, panów radnych chciał zabrać głos? Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Waśniów w 2025r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Danuta Serwicka, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Surowiec 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 14 głosów za. 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie dofinansowania doskonalenia 

zawodowego nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych 

przez Gminę Waśniów 

Przewodniczący wyjaśnił, iż ten temat był omawiany na komisjach tematycznych, a ze względu 

na fakt, że Kierownik CUW bierze udział w innych czynnościach, poprosił Wójta o 3 zdania w tym 

temacie.  

Wójt Krzysztof Gajewski: Jak co roku przyjmujemy, odpis procentowy od ilości zatrudnionych 

nauczycieli i zarówno w jednej i w drugiej szkole to jest 0,8% na dokształcanie i wynagrodzenia  

z tym związane, z tym profilem. To jest wymóg ustawowy, który nas obliguje do tego prawnie.  

I prawnie musimy odpisać, czy wykorzystają te środki, to już jest inna sprawa, bo w zależności od 

tego, jakie jest zapotrzebowanie. Na przykład nauczyciele, którzy dokształcali się w logopedii, bo 

jest taka potrzeba lub w innym kierunku, wtedy dyrekcje szkoły mają jakby możliwość kierowania 

swoich nauczycieli na rozszerzenie swojej pracy przez to, że uzyskują dodatkowe uprawnienia lub 

możliwości, prowadzenia zajęć o takim, a nie innym kierunku. I to jest ten odpis, który jest zarówno 

w jednej szkole i w drugiej. Myślę, że to jest kwota około 30 paru tys. w jednej szkole i chyba 28 

tys. w drugiej szkole jako rezerwa odpisowa związana z ustawą. Tyle mogę powiedzieć. Dziękuję.  

Przewodniczący podziękował. Zapytał czy ktoś z pań, panów radnych chciał zabrać głos? 

Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie 



 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie dofinansowania doskonalenia zawodowego 

nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Waśniów 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Danuta Serwicka, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Surowiec 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 14 głosów za. 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 

dotacji dla publicznych i niepublicznych podmiotów oświatowych na terenie Gminy 

Waśniów oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania  

i wykorzystania 

Przewodniczący wyjaśnił, iż ten projekt uchwały również szeroko omawiali na komisjach 

tematycznych. Zapytał czy ktoś z pań i panów radnych chciał zadać pytanie może jakieś? Zgłosiła 

się pani Skarbnik. 

Skarbnik Bogumiła Bugaj: Ta zmiana jest wymuszona przede wszystkim zmianą przepisów  

w zakresie finansowania małych szkół. U nas jest Boleszyn i Nowy Skoszyn w zakresie uczniów 

niepełnosprawnych, ponieważ w metryczce wyszczególnione są środki na uczniów 

niepełnosprawnych i są to dość pokaźne kwoty i zmieniają się w tej uchwale załączniki, będą 

bardziej szczegółowo te środki rozliczane, bo do tej pory po prostu były one, tak jakby powiedzieć, 

w ogólnym garnuszku i my statystycznie te środki wydzielaliśmy, przyjmując sprawozdanie. Teraz 

jest to rozliczanie godzinowe i po prostu będzie wiadomo, jak te szkoły wykorzystują środki na 

uczniów niepełnosprawnych. I to jest przede wszystkim ta główna zmiana w tych załącznikach. 

Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś z pań i panów radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

publicznych i niepublicznych podmiotów oświatowych na terenie Gminy Waśniów oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 



 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Danuta Serwicka, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Surowiec 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 14 głosów za. 

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 9 stycznia 

2025r. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż tą sprawą zajmowała się Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. 

Poprosił przewodniczącego o sprawozdanie z działań podjętych w sprawie tej petycji. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji: W dniu 7 lutego zebrała się Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji, aby rozpatrzyć petycję złożoną przez Urząd Cywilnej  

i Demokratycznej Kontroli. Po wnikliwym rozpatrzeniu, zapoznaniu się z dokumentacją złożoną 

przez ten urząd i konsultacji z prawnikiem, komisja uznała, że petycja jest bezzasadna. Petycja ta 

zawiera szereg twierdzeń, które są niezgodne z obowiązującym porządkiem prawnym 

Rzeczypospolitej Polskiej oraz faktami o nielegalności partii politycznych, sądów, że trwa cały 

czas system komunistyczny, o nielegalności wyborów, o zmianie finansowania gmin. Rada Gminy 

nie jest organem, który może o tym decydować. Dlatego Komisja podjęła decyzję o bezzasadności 

tej petycji i proszę radę o podjęcie uchwały o bezzasadności tej petycji.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący 

poinformował, iż jedna z radnych musiała opuścić obrady oraz poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 9 stycznia 2025r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 



 

Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 13 głosów za.  

 

15.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności 

stałych komisji Rady Gminy w Waśniowie i sprawozdania z pracy Rady Gminy  

w Waśniowie za rok 2024 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Jak wszyscy państwo wiecie, Rada Gminy składa się z 

działających komisji. I tak, złożono na moje ręce sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i 

Inwestycji za rok '24 w składzie: przewodnicząca - pani Małgorzata Wzorek, wiceprzewodniczący 

- Janusz Jop, Paulina Cichoń, Andrzej Ostatek, Mariusz Sala. Komisja Budżetu i Inwestycji w 2024 

roku odbyła 8 posiedzeń. Następnie złożono mi sprawozdanie z działalności Komisji 

Samorządowej do spraw Rolnictwa, Ładu i Porządku Publicznego za 2024 rok. Komisja obraduje 

w składzie: przewodniczący - pan Krzysztof Surowiec, wiceprzewodniczący - Mirosław Chamera 

oraz członkowie: Krzysztof Chojnacki, Marek Kaczmarski, Małgorzata Ślusarz. W 2024 roku 

komisja odbyła 8 posiedzeń. Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty, Zdrowia, Pomocy 

Społecznej, Kultury i Sportu za 2024 rok. Komisja obradowała w składzie: przewodniczący - Piotr 

Kwaśniak, wiceprzewodniczący - Dariusz Nowak, członkowie: Patryk Adamski, Bożena Porępska, 

Danuta Serwicka. W 2024 roku komisja odbyła 8 posiedzeń. Sprawozdanie z działalności Komisji 

Rewizyjnej za 2024 rok. Komisja obraduje w składzie: przewodniczący - pan Andrzej Ostatek, 

wiceprzewodniczący - Krzysztof Chojnacki. Członkowie: pan Patryk Adamski, Krzysztof 

Surowiec, Małgorzata Wzorek. W roku 2024 komisja odbyła 5 posiedzeń. Sprawozdanie z 

działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2024 rok. Komisja obraduje w składzie: 

przewodniczący komisji - Pan Mariusz Sala, wiceprzewodniczący - Dariusz Nowak, członkowie: 

pan Janusz Jop, Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak. W 2024 roku komisja odbyła 9 posiedzeń, 

wynikających z planu pracy oraz spraw zawartych w porządku obrad rady gminy. Na podstawie 

tych sprawozdań zostało opracowane sprawozdanie z pracy Rady Gminy w 2024 roku od stycznia 

do grudnia. Rada Gminy IX kadencji obraduje w składzie 15-osobowym. I tak, w 2024 roku odbyło 

się 11 sesji rady gminy. Na tych 11 sesjach przegłosowano 87 uchwał. 8 informacji, spraw oraz 

innych raportów. Szczegóły są opisane, każda z uchwał. Ja już nie będę czytał tych 87, ponieważ 

są opisane w sprawozdaniu, jeśli ktoś by chciał się zapoznać, będą w obwieszczeniu na BIP-ie. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś z pań i panów radnych chciał zabrać głos w sprawie 

niniejszego projektu uchwały? Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności stałych komisji 

Rady Gminy w Waśniowie i sprawozdania z pracy Rady Gminy w Waśniowie za rok 2024 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 



 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie, 13 głosów za.  

 

16. Przedstawienie rocznego sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania 

rodziny za 2024 rok oraz przedstawienie potrzeb związanych z realizacją zadań na 

2025 rok. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż to sprawozdanie zostało szczegółowo omówione przez panią 

kierownik Janinę Kamińską na komisjach tematycznych. Poprosił Panią kierownik o streszczenie 

informacji o sprawozdaniu.  

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Janina Kamińska: Sprawozdanie to zawiera 

część opisową i część tabelaryczną. Sprawozdanie przedstawia realizację zadań z zakresu 

wspierania rodziny za rok 2024 i potrzeby na rok 2025. Rodzinom niewydolnym wychowawczo 

ośrodek pomocy w 2024 roku udzielał wsparcia w postaci pracy socjalnej przez pracowników 

socjalnych w postaci pracy asystenta rodziny oraz poradnictwa specjalistycznego. Asystent 

pracował z dziesięcioma rodzinami na wniosek pracownika socjalnego, natomiast jeśli chodzi  

o poradnictwo specjalistyczne, odbyło się 210 indywidualnych sesji z psychologiem i 176 

konsultacji psychoterapeutycznych. Zgodnie z ustawą o wspieraniu rodziny, gmina wraz  

z powiatem finansowała koszty pobytu dzieci umieszczonych w placówkach opiekuńczo-

wychowawczych i w rodzinach zastępczych. I tutaj koszt tego dofinansowania wyniósł kwotę 96 

tys. zł. Było to dofinansowanie do pobytu 9 dzieci. Zgodnie z ustawą o wspieraniu kobiet w ciąży 

i rodzin "Za życiem" ośrodek pomocy udzielił wsparcia 2 rodzinom na złożone wnioski w postaci 

jednorazowego świadczenia pieniężnego. Na rok 2025 gmina zabezpieczyła środki w budżecie na 

zatrudnienie asystenta rodziny w kwocie 31 tys. zł i na dofinansowanie do kosztów pobytu dzieci 

w pieczy zastępczej w kwocie 100 tys. zł. Jest to konieczne ze względu na podejmowanie dalszych 

działań, ze względu na wsparcie rodzin, które borykają się z trudnościami opiekuńczo-

wychowawczymi. Bardzo dziękuję. 

Przewodniczący podziękował pani Kierownik. Zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. Zgłoszeń 

nie było. Przewodniczący poddał sprawozdanie pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Przedstawienie rocznego sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2024 

rok oraz przedstawienie potrzeb związanych z realizacją zadań na 2025 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 



 

ZA (13) 

Patryk Adamski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Paulina Cichoń, Janusz Jop, Marek 

Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Bożena Porępska, Mariusz Sala, 

Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Danuta Serwicka, Krzysztof Surowiec 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie, 13 głosów za.  

Przewodniczący powitał na obradach Sekretarz gminy Joannę Zajączkowską. 

 

17. Sprawy różne. 

Przewodniczący Mirosław Chamera zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłosił się Wójt.  

Wójt Krzysztof Gajewski: Podjęliśmy temat organizowania pracy związanej z kosztami, jeżeli 

chodzi o przewóz dzieci do szkół, taboru, sprzętu. Również z PFRON-em prowadzimy rozmowy 

na temat przewozu dzieci niepełnosprawnych czy dzieci z orzeczeniami. Ten proces się strasznie 

pogłębia. Jeżeli rodzic chce, to dziecko musi być skierowanie do poradni. Dlaczego ja o tym 

mówię? Bo te 300 tys. niecałe, które żeśmy wypłacali z JDW, to było przemyślane wcześniej, aby 

projekty organizacyjne szkół się zamykały, ale w międzyczasie wszystkie indywidualne nauczania, 

dzieci, które przez orzeczenia zwiększyły potencjał finansowy, który był nieprzewidziany robi 

skutki, a ministerstwo nie ujmuje w danym roku. To jest jeden problem, który jest bardzo ważny, 

istotny i trudno dzisiaj przewidzieć, analizujemy to. To jest kolejny problem, nie tylko u nas, tylko 

w ogóle wszędzie, przez ilość osób i dzieci, które otrzymują takie, a nie inne orzeczenia. 

Oczywiście nie jest to związane ani z nami, ani z nauczycielami, ze szkołą. Rodzic ma prawo, 

zgłasza i otrzymuje taką, a nie inną grupę czy orzeczenie. To jest niemierzalne, bo w każdej porze 

i w każdej chwili można skorzystać z takiej formuły, która potem rodzi skutki finansowe. Teraz 

będziemy na przednówku projektów organizacyjnych szkół, gdzie do dyrektorów szkół już 

wnieśliśmy temat analizy i bardzo wgłębnego, szczegółowego przeanalizowania wszystkich 

kosztów, od zatrudnienia, personelu, dowozu, transportu, ilości dzieci, ilości osób wożonych  

z poszczególnych miejscowości, odległości przewozowe i tak dalej. Wszystko komplementarnie, 

wszystko od A do Z w układzie utrzymania, kosztów i analizy szczegółowej, ale bardzo 

szczegółowej. Dopiero po tym będziemy mówić o podniesieniu projektów organizacyjnych do 

szkół do realizacji. Wiemy, że mamy świetlice środowiskowe, że te świetlice mogą oddziaływać 

również przez to, żeby te zajęcia były organizowane w taki sposób, aby dzieci na przykład w części, 

te małe czy mniejsze, mogły korzystać z tej świetlicy przez opiekę, wstępną, a potem przez zajęcia 

te osoby zostają przez dzielenie grup. To trzeba przeanalizować, zobaczyć. 

Analizujemy również sytuację, żeby w pomieszczeniach, czy w szkole w Waśniowie po tym bloku 

przedszkolnym mamy wolne pomieszczenia w szkole przy sali gimnastycznej i rozważamy, 

rozmowy prowadzimy z biblioteką wojewódzką, aby biblioteka nasza szkolna była połączona  

z biblioteką publiczną i wejście było od strony boiska szkolnego po to, żeby z tej strony mogły 



 

wchodzić osoby dorosłe, a z drugiej strony korzystać młodzież szkolna. Wtedy bibliotekarka 

szkolna ma 8 godzin pracy, jest 8 godzin dostępna, możemy wtedy ustawić tą pracę od godziny, 

nie wiem, od 10-11:00 do 16-17:00 i wtedy po szkole, po pracy mogą korzystać z tego, a nie  

w godzinach pracy urzędu. To jest jedna z wersji, bo gdybyśmy wiedzieli, że wejdziemy  

z programem, a ten program został złożony przez Związek Gmin Gór Świętokrzyskich na budowę 

Gminnego Ośrodka Kultury przez bibliotekę i idzie to pod hasłem odtworzenia pomieszczeń dla 

turystyki szeroko rozumianej. Wtedy ta biblioteka byłaby razem w kulturze, oddziaływanie byłoby 

wspólne w jednym poziomie, w jednym zarządzaniu. Musimy spojrzeć na to w sposób bardzo 

oszczędny, ale dający możliwość współdziałania czy organizowania wszystkiego z jednego 

poziomu, a nie każdy sobie. Myślę, że najwyższy czas, bo tak się robią tak zwane centra usług 

wspólnych i tak już jest w wielu samorządach zapoczątkowany ten proces. Czy się to uda zrobić  

w szkole? Myślę, że jest to do przemyślenia i wiedząc, że oszczędności w szkołach muszą być  

i we wszystkich instytucjach robią właśnie taką możliwość zmian i dopuszczania, zobaczymy. 

Jeżeli tak, to wtedy dzieci z jednej szkoły, a osoby dorosłe korzystałoby z tego wejścia od tej drugiej 

strony boiskowej. Myślę, że to jedno z rozwiązań.  

Tak jak państwu kiedyś mówiłem, wiele gmin jest na skraju wytrzymałości finansowej tylko 

dlatego, że nie zrobiło kiedyś zmian oświatowych, niestety są gminy, które mają po 8, po 9 szkół  

i więcej. Teraz dopiero wychodzą problemy, które stają na ostrzu noża. My też nie mieliśmy 

łatwego zadania, ale widzimy, że ten proces, przyniósł nam efekty i możemy się w inny sposób 

finansować czy prowadzić działalność pozaszkolną.  

Przyglądamy się też sprawom służby zdrowia, nie tylko my, bo wszyscy to robią, ci, którzy 

prowadzą publiczne zakłady opieki zdrowotnej. Już jest kolejne spotkanie, które będzie na bazie 

konwentu wójtów, burmistrzów, szczegółowe rozliczanie pracy i dopuszczanie lekarzy, ośrodki 

zdrowia, obsady pielęgniarskie, wszystko to, co skutkuje pod kątem finansowym. To nie jest 

tajemnicą, że dzisiaj w oświacie i w służbie zdrowia pensje, pobory, pochodne to są prawie 90% 

kosztów. Dlatego my mówimy, że niech strona rządowa bierze na siebie płace i wszystkie inne 

rzeczy, my z utrzymaniem sobie poradzimy, z dowozem, że wszystkim, żeby tylko ten, kto daje 

pieniądze na płace, na szkoły, czy na służbę zdrowia, niech utrzymuje etaty, utrzymuje wszystko. 

A my zresztą sobie damy radę. Wiemy, że to jest tylko nasza prośba i tylko nasze takie podejście 

do sprawy. Będziemy pewnie tym tematem się zajmować szczegółowo i od strony finansowej, i od 

strony instytucjonalnej w szczegółach. Tu nie ma przeproś, bo to są sprawy, które dotykają i będą 

nas dotyczyć.  

Otrzymaliśmy, mam tutaj całe rozliczenie i wielkość środków, jakie były przeznaczone wtedy przez 

to, co robiliśmy, tak zwana rosnąca odporność realizowana w ramach tego narodowego programu. 

Przedstawione informacje dotyczące rozliczenia nagród i wtedy pamiętacie, że gminy, w każdym 

powiecie 3 gminy dostawały nagrodę. Pierwsza gmina dostawała 1 mln zł, druga 500 i 250 tys. 

gmina trzecia. Nie było tu gloryfikacji, czy w powiecie kieleckim było takie z 19... 3 gminy tylko 

dostało pieniądze, w naszym powiecie na 6 gmin my dostaliśmy 1 mln zł. 500 dostała Gmina 

Bałtów i 250 Gmina Kunów. Wtedy można było te środki, tak jak jest to w rozporządzeniu  

i w ustawie, że mogą być na cele społeczno-gospodarcze, które COVID wymusił, czyli wszystkie 

sprawy związane z funkcjonowaniem samorządów w osłonie oddziaływania covidowskiego. My 



 

wtedy z tych środków daliśmy dofinansowanie zakupu samochodu na opiekę zdrowotną, czyli 

samochód, dofinansowanie zakupu aparatu do kolonoskopii, kronoterapii do poradni 

ginekologicznej, dofinansowanie zakupu montażu całego systemu klimatyzacji do ośrodka  

w Waśniowie i w Garbaczu. Z tych środków pozostała kwota, którą musieliśmy dać na inwestycję, 

która była kończona w tym roku. Wojewoda nam dał pismo, w którym mówił wprost, że nie można 

tego dawać na pensje, na pobory, na cokolwiek, ponieważ pieniądze, które były ze szczepień, to te, 

które były w wykazach, ośrodki dostawały z NFZ-u bezpośrednio pieniądze na konta swoje, 

ośrodka zdrowia, natomiast te kwoty to były tylko i wyłącznie nagrodą dla samorządów. Bałtów 

wydał swoje pieniądze na remont urzędu gminy, 500 tys. Kunów, kupił ileś tam pulsoksymetrów  

i kupił jeden bramkowy system do mierzenia temperatury i resztę, pieniądze poszły na urząd. My 

zrobiliśmy to, co mówiliśmy. Te trzy pozycje były kupione, a pozostałą kwotę, która została z tego, 

daliśmy na dofinansowanie projektu Ośrodek Wsparcia Dziennego szansą na pomoc osobom 

potrzebującym. To, co było na świetlicę środowiskową, na budowę, na inwestycje, bo to można 

było wydać i wtedy my nie mogliśmy wydać, bo do końca roku to wydatkowanie środków musiało 

nastąpić do końca grudnia 2022 roku, bo to było za rok 2021. A w grudniu wpłynęły, na koniec 

grudnia te pieniądze wpłynęły i trzeba było je po prostu rozdysponować. Gdybyśmy tego nie 

zrobili, mieliśmy na to 12-14 dni, 2 tygodnie, to trzeba by te pieniądze było niestety zwrócić. To 

taki jest zapis, i my podjęliśmy te czynności, rozpisywaliśmy ten plan wydatków, dochodów, to, 

co było w budżecie. Ja to przekażę na Komisję Zdrowia, żeby też mieli pewną, że tutaj grosza 

nikomu żeśmy z tego tytułu nie wzięli, tylko była to zrozumiała, że tak powiem forma przekazania 

tych środków na ten zakład. Będę miał informację dzisiaj z całego województwa, ile gmin i które 

gminy przekazały środki na służbę zdrowia. Ja już mam z 4 powiatów informację i tych powiatów, 

bo tam są niepubliczne ośrodki, nie przekazali nawet grosza. Będziemy mieli również audyt 

zrobiony w ośrodku za ostatnie 5 lat, za wydatkowanie środków wszystkich związanych od 

utrzymania bieżącego i tak dalej, bo na przykład niektórzy, tak jak byliśmy na konwencie wójtów, 

burmistrzów, prezydentów, stwierdzają, że na przykład w miastach, czy gdzieś tam praktycznie 

niektóre programy, które weszły, gminy, wcale nie przyniosły efektu pozytywnego. Nie przyniosły 

skutków finansowych w sensie pozytywnym, dlatego trzeba na to się przyjrzeć, zobaczyć w jakim 

programach i tak dalej. Niektórzy powyłączali z działalności te podmioty, takie jak ginekologię 

czy nawet stomatologię. Ginekologia, która nie jest przypisana do POZ-u, tylko jest to 

specjalistyka, mówimy też o stomatologii, że w stomatologii są też powydzielane i poprzyjmowały 

to podmioty prywatne. To jest mieszanka różnych rzeczy, która w sposób taki a nie inny powoduje, 

taką, a nie inną sytuację finansową. Generalnie wszyscy na konwencie mówią, że generalnie 

system wzrostu wynagrodzeń bez zwiększenia stawek kapitacyjnych przez NFZ powoduje 

drenowanie budżetów w zakładach opieki zdrowotnej. To jest jeden powód. Tak jak mówię 90%, 

88-90% to są płace w systemie czy to oświatowym, czy służby zdrowia. Ja nie mówię  

o specjalistce, bo tam wchodzą inne urządzenia, tak jak mówię, szpitale specjalistyczne czy inne. 

To jest zupełnie inna sytuacja, ale w POZ tak to się porównuje, więc tutaj dobitnie trzeba będzie 

się przyjrzeć, zobaczyć, przeanalizować mądrze, z głową, roztropnie podejmować wszystkie 

decyzje. I tak to musimy zrobić, bo dalszy, jakby, tam system wchodzenia tutaj w niewydolność 

finansową, no to wiadomo, do czego może doprowadzić. Ja mam to wszystko już przygotowane  



 

i do NFZ-u też, podejmujemy, na prezydium będziemy mieli w następnym tygodniu, chyba we 

wtorek 8-go z szefową NFZ-u na forum, właśnie dotyczącą wszystkich działań, związanych 

właśnie z finansowaniem tego systemu. Być może uzyskamy jakieś informacje, jakieś przymiarki, 

bo widzimy, że jest kolejna podwyżka szykowana na maj-czerwiec prawdopodobnie i jak ona 

jeszcze kolejna pójdzie, to wtedy ten system się zablokuje, po prostu się zablokuje. To nie jest nasz 

pogląd, tylko informacja, którą samorządowcy bardzo mocno tutaj uwypuklają ten system. Ale to 

tak dla nas, dla wiedzy.  

Dzisiaj jeszcze odbywa się, Turniej Wiedzy Pożarniczej, we wszystkich gminach powiatu. Najlepsi 

uczestnicy w każdej kategorii będą reprezentować gminę na szczeblu powiatu i województwa. 

Tyle z informacji takich, bo one nie są jakby takie jednoznaczne, ale podejmowana jest ta tematyka 

bardzo mocno, bo żeby znowu nie było jakiś tam niespodzianek, tyle z mojej strony, panie 

przewodniczący. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący podziękował wójtowi. Zapytał czy ktoś chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było.  

 

18. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący obrad podziękował wszystkim za przybycie i udział w sesji a następnie 

zamknął dziesiąte posiedzenie Rady Gminy w Waśniowie. 

  

Przygotowała:          Przewodniczył: 

 

 Anna Dudek          Mirosław Chamera  

 

 

 

 


